

精神医学杂志

Journal of Psychiatry

双月刊 1988年10月创刊 第31卷 第3期 2018年6月1日出版

主管

山东省卫生和计划生育委员会

主办

山东省精神卫生中心
250014, 济南市文化东路49号

编辑

《精神医学杂志》编辑委员会

主编

王汝展

副主编

张敬悬 刘金同 张卫华

编辑部主任

王文萍

出版

《精神医学杂志》编辑部
250014, 济南市文化东路49号
电话: (0531) 86336634
E-mail: jsyxzz@163.com

印刷

山东新社科印务有限公司

发行

国内: 山东省邮政公司
国外: 中国国际图书贸易集团有限公司
(发行代号: Q2779)

订购

全国各地邮电局
邮发代号: 24-208

邮购

《精神医学杂志》发行部
250014, 济南市文化东路49号
电话: (0531) 86336634
E-mail: jsyxzz@163.com

定价

每期12元, 全年72元

国际标准连续出版物号

ISSN 2095-9346

国内统一连续出版物号

CN 37-1454/R

版权归《精神医学杂志》编辑部所有

目次

论著

γ -干扰素作为免疫抑制指标在双相抑郁中的研究

..... 毛睿智 方贻儒(161)

精神康复者优势-兴趣-目标自评量表(CASIG-SR)信效度评价

..... 熊金霞 汪作为 徐韦云等(165)

女性强制隔离戒毒人员戒毒动机与负性情绪的相关分析

..... 吴倩影 陈天真 赵敏(169)

基于 GEO 数据的精神分裂症差异表达基因分析

..... 刘蜀东 魏晓云 李松等(173)

团体认知行为治疗在门诊 2 型糖尿病患者中的应用探索

..... 李晓靖 张岚 卢勤等(177)

脑象图技术在抑郁症诊断中的应用研究

..... 段文敏 洪悦(181)

重复经颅磁刺激对焦虑症患者血清脑源性神经生长因子和 γ -氨基丁酸浓度的影响

..... 陈琪 徐乐平 李宁等(185)

除非特别声明, 本刊刊发的所有文章不代表本刊编委会的观点

如有印装质量问题, 请向编辑部调换

期刊基本参数: CN37-1454/R * 1988 * B * A4 * 80 * zh * P * ¥12.00 * 21 * 2018-06

精神障碍患儿家属疾病不确定感与应对方式、社会支持的相关性研究	李 鑫	(188)
早发型和晚发型老年抑郁症临床治愈后静息态边缘网络功能连接研究	周 晶 武 欣	(191)
不同特征精神科护士的共情疲劳及影响因素分析	彭 燕 李华芳	(196)
2016 年重庆市严重精神障碍患者管理治疗信息分析	罗建军 蒋国庆 杨天翼	(200)

医学前沿

PAX6 基因 rs667773 和 rs3026354 位点多态性与精神分裂症临床症状的相关性研究	丁 玉 杨建立 韩海斌	(205)
色氨酸羟化酶基因遗传多态性与精神分裂症及攻击行为的关联研究进展	杨汝阳 仇剑峯 谢 斌	(209)

论文

化痰通络饮治疗中风后抑郁的疗效观察	陈 忠 田 虎 田思胜	(212)
右美托咪啶联合奥氮平在心脏术后 ICU 谵妄的疗效评价	邢乃姣 王 梅 孙晓娜等	(214)
精神科护士心理弹性与职业紧张之间的相关研究	刘洪芳 梁鑫浩	(217)

精神医学史

苏州精神病院起始时间的探究 ——读杨延栋先生“记苏州福音医院”所想到的	陈一鸣	(221)
--	-----	-------

综述

精神分裂症小脑结构和功能异常研究进展	朱红霞 蔡 军 庄文旭	(224)
当代心理治疗理论及技术整合发展趋向的嬗变	张庭辉	(228)
精神分裂症心理社会康复:国内研究十年回顾	孙 岩 赵 敏	(231)
柴胡疏肝散在抑郁症治疗中的研究进展	赵 静 龙 彬 朱丽萍	(237)

简 讯

《精神医学杂志》第三届编辑委员会委员名单		(204)
----------------------------	--	-------

Responsible Institution

Health and Family Planning Commission of Shandong Province

Sponsor

Shandong Mental Health Center
49 Wen Hua Dong Road
Jinan 250014, China

Editing

Editorial Board of Journal of Psychiatry

Editor in Chief

WANG Ruzhan

Associate Editor

ZHANG Jingxuan
LIU Jintong
ZHANG Weihua

Managing Director

WANG Wenping

Publishing

Editorial Department of Journal of Psychiatry
49 Wen Hua Dong Road
Jinan 250014, China
Tel: (0531) 86336634
E-mail: jsyxzz@163.com

Distributor

Distribution Center of Journal of Psychiatry
49 Wen Hua Dong Road
Jinan 250014, China
Tel: (0531) 86336634
E-mail: jsyxzz@163.com

Printing

Shandong New Sheke Printing & Publish Co. Ltd.

CSSN

ISSN 2095-9346

CN 37-1454/R
万方数据

Contents in Brief

Study of interferon-gamma as an indicator of immune suppression in bipolar depression.

..... MAO Ruizhi, FANG Yiru. (161)

Reliability and validity of the Client's Assessment of Strengths, Interests and Goals (Self-rating) (CASIG-SR).

..... XIONG Jinxia, WANG Zuowei, XU Weiyun, et al. (165)

Correlation between motivation for drug detoxification and negative emotion of female drug users in compulsory isolation detoxification facility.

..... WU Qianying, CHEN Tianzhen, ZHAO Min. (169)

GEO-data-based analysis of differentially expressed genes (DEGs) in schizophrenia.

..... LIU Shudong, WEI Xiaoyun, LI Song, et al. (173)

Effects of group cognitive behavior therapy in patients with type 2 diabetes mellitus.

..... LI Xiaojing, ZHANG Lan, LU Qin, et al. (177)

Application of electroencephaloquadrantogram in the diagnosis of depression.

..... DUAN Wenmin, HONG Yue. (181)

The effect of repetitive transcranial magnetic stimulation on serum levels of brain-derived neurotrophic factor and gamma aminobutyric acid in patients with generalized anxiety disorder.

..... CHEN Qi, XU Leping, LI Ning, et al. (185)

Correlation study of uncertainty in illness and coping style, social support in family members of children with mental disorders.

..... LI Xin. (188)

Resting state functional connectivity of limbic network in early- and late-onset elderly remitted depression patients.

..... ZHOU Jing, WU Xin. (191)

Analysis of the status of compassion fatigue and its influence factors in psychiatric nurses with different traits.

..... PENG Yan, LI Huafang. (196)

Information analysis for management and treatment in patients with severe mental disorders in Chongqing in 2016.

..... LUO Jianjun, JIANG Guoqing, YANG Tianyi. (200)

Association of polymorphisms of rs667773 and rs3026354 in PAX6 gene with clinical symptoms of schizophrenia.

..... DING Yu, YANG Jianli, HAN Haibin. (205)